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Raads nieuws Veldhoven
Brainportregio staat voor ongekende groeispurt

Veldhoven zal verder 
gaan verstedelijken
De Brainportregio staat aan de vooravond van een ongekende groeispurt. In 20 jaar tijd komen er 
in het stedelijk gebied van Eindhoven naar verwachting 70.000 banen en niet minder dan 62.000 
huizen bij. De hele regio, inclusief Veldhoven, zal dus flink aan de bak moeten om het stedelijk ge
bied aantrekkelijk en leefbaar te houden, en tevens goed bereikbaar.

Een deel van de enorme woningbouwopgave 
zal ook in Veldhoven landen. Concrete 
aantallen zijn nog niet bekend. Eerste stap is 
een onderzoek, getiteld ‘Verstedelijking en 
bereikbaarheid Brainportregio’. Dit onderzoek 
werd toegelicht tijdens een beeldvormende raad. 
Uit deze toelichting volgt dat Veldhoven niet 
om verdichting van het stedelijk gebied heen 
kan. Inbreiding dus, waar mogelijk. Een nieuwe 
grote uitleglocatie als Zilverackers is immers 
niet meer voorhanden. Het buitengebied in onze 
gemeente is beperkt en bovendien begrensd door 
natuurgebieden, landbouw en het vliegveld.

Vergeleken met de vier grote steden in Nederland 
is Eindhoven, ondanks recent gebouwde 
woontorens, nog altijd een platte pannenkoek 
van huizen. Een stad als Den Haag telt grofweg 
tweemaal zoveel inwoners als Eindhoven op 
slechts de helft van het grondoppervlak van 
de Lichtstad. Dit verklaart ook waarom het 
openbaar vervoer in de ‘Grote Vier’ een stuk 
beter functioneert dan in Eindhoven, waar de 
auto nog altijd dominant is. Dat maakt een 
mobiliteitstransitie onvermijdelijk; fiets en 
openbaar vervoer moeten het autogebruik 
verder terugdringen.

Ongekende schaalsprong
Het bouwen van 62.000 woningen in twee 
decennia betekent een ongekende schaalsprong 
voor de regio. Ter vergelijking: dit aantal is 
tweemaal de wijk Leidse Rijn bij Utrecht, en 
14 keer Meerhoven! Zet de coronacrisis deze 
woningbouwexplosie niet op losse schroeven, 
wilde raadslid Jolanda van Hulst (Senioren 
Veldhoven) weten. Het antwoord hierop luidde:

“Thuis werken is nu de trend, en hoe het na 
corona gaat worden, valt niet te voorspellen. 
Maar zeker is dat we ook straks de knappe 
koppen van elders hierheen halen, net als de 
‘handjes’ om alles te maken.” De verwachte 
grote toename van arbeidsplaatsen vraagt 
onverminderd om een goed voorzieningenniveau 
en uitgekiende mobiliteit, met snelfietspaden en 
duurzaam openbaar vervoer. Een vierde HOV- 
lijn over de Karel de Grotelaan naar De Run is 
ook een ontwikkelrichting die de provincie vorig 
jaar heeft vastgesteld. Op en dichtbij dit grote 
bedrijventerrein komt waar mogelijk een mix van 
wonen en werken.

Kansen en bedreigingen
Op de vraag waar volgens raadsleden kansen 
liggen bij verdere verstedelijking, werden 
hoogbouw, meer groen en duurzame, energie
zuinige woningbouw genoemd. Bedreigingen 
zien de raads- en steunfractieleden er ook: het 
dorpse karakter van de wijken komt in gevaar, 
de leefbaarheid in het geding, de groene 
woonomgeving bedreigd door verdichting, en 
minder sociale cohesie.

Plannen op de schaal van Veldhoven worden 
uitgewerkt in een ontwerp-omgevingsvisie, die 
na de zomer in de raad zal worden besproken. 
Hierbij wordt het sociale aspect zeker niet uit 
het oog verloren, valt op te maken uit reacties 
van enkele raadsleden. Mariëlle Giesbertz 
(D66) waarschuwde voor een tweedeling 
tussen arm en rijk, zeker in deze regio 
waar de grote vraag naar huizen de prijzen 
snel opdrijft. Een goede mix aan woningtypes 
blijft urgent.

De ontwikkeling is gigantisch geweest. De eerste 
plattegronden laten voornamelijk lintbebouwing 
zien, langs Provincialeweg, Dorpstraat, Sonder- 
vick, Heike en Broekweg. Pas in de jaren vijftig 
vindt grootschalige woningbouw plaats. Onder 
invloed van het expanderende Philips verrijst als 
eerste de wijk d’Ekker. In de jaren zestig en zeven-

Op 19 januari vergaderde de gemeenteraad digitaal. Tijdens 
deze beeldvormende raadsbijeenkomst spraken de raadsleden 
over ‘Belangrijke keuzes voor een verdere verstedelijking van 
Veldhoven’.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Al honderd jaar dynamiek in Veldhoven

Van 4900 naar 45.500 inwoners
In 1921 begonnen de vier dorpen Veldhoven-Meerveldhoven, Zeelst en Oerle hun gezamenlijke 
reis met 4900 inwoners. Op 1 mei dit jaar is het eeuwfeest een feit en telt deze gemeente ongeveer 
45.500 inwoners. En het einde is niet in zicht. Over een dikke tien jaar kan Veldhoven zomaar de 
50.000 aantikken.

Verdichting van Veldhoven
Het is zeker niet de bedoeling om de vele Veldhovense 
plantsoenen en parken dicht te bouwen. Door de verdere 
verdichting is er juist meer dan ooit behoefte aan kwalitatief, 
betekenisvol groen. Maar waar zich mogelijkheden voordoen 
voor inbreiding en stedelijke accenten, zullen daar plannen voor 
worden ontwikkeld.

In de beeldvormende raad passeerden enkele voorbeelden van 
woningverdichting de revue. Al bekend is dat er plannen zijn voor 
nieuwbouw langs de Ambachtslaan, hoek Sterrenlaan, waarbij 
het gedateerde flatgebouw en enkele woonhuizen van Lunetzorg 
worden gesloopt. Op de hoek Runstraat - Dorpstraat maakt het 
voormalige gemeentehuis (ook bekend als het hoofdkantoor van 
Zuidzorg) plaats voor hogere stapelbouw.

Een opvallende locatie is het relatief lege, driehoekige terrein 
tussen Heerbaan, Smelen en Djept. Achter tuincentrum Groenrijk 
dus. Landschapsarchitect Ruud Dubbeld gaf een inkijk hoe naar 
de inrichting van dit gebied wordt gekeken. “Een nog steeds 
agrarische plek uit het verleden, inmiddels volledig omgeven door 
nieuwe wijken en om onduidelijke reden nog niet in ontwikkeling 
genomen. Terwijl het Citycentrum om de hoek ligt.”

300 woningen erbij
In zijn schetsplan liet Dubbeld zien dat in deze landelijke enclave 
plaats is voor zo’n 300 woningen, zowel gestapeld (vier tot zes 
bouwlagen) als grondgebonden, en tot 400Zo sociale huur. Hij zei 
hierbij de oude dorpskarakteristieken en historische identiteit 

koesteren. In gewoon Nederlands: bestaande 
woonboerderijen, hagen en boomgaarden in 

het plan opnemen, met voldoende ruimte voor 
ontmoeting en recreëren.

Op dit moment is zo’n 3 hectare in bezit van de 
gemeente en nog eens 3 hectare van ontwikkelaar 
Stayinc. Verder is de nodige grond in handen van 
particuliere eigenaren. Vlakbij de rotonde Heerbaan 
- Smelen zou een woontoren kunnen komen.

te willen

m

Veldhoven in de jaren ‘50

tig gevolgd door Zonderwijk, ’t Look, Zeelst-Oost, 
Cobbeek en Citycentrum.

We schrijven 1 januari 1980 als het gebied ten 
noorden van de Heerbaan er nog maagdelijk bij 
ligt! Een paar maanden later start de bouw van 
Heikant en nu, 40 jaar later, ligt hier Veldhovens 
grootste woningconcentratie: Heikant-West en - 
Oost, De Kelen, De Polders en de Noordrand.

Ook de groei van het aantal arbeidsplaatsen ver
liep in sneltreinvaart. Bedrijventerrein De Run 
kreeg door nieuwbouw van het MMC en ASML een 
geweldige impuls. Later ontstond ook Habraken. 
Veldhoven biedt al decennia méér werkgelegen
heid dan voor de eigen bevolking noodzakelijk.

De toekomstige onstuimige groeiplannen van de 
Brainportregio passen, kortom, helemaal in het 
dynamische plaatje van Veldhoven...
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Schetsplan Djept


